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اثر طريقة التدريب المتقطع  المنظمة وفقا لمنطقة التدريب الخامسة في تطوير قابلية تكرار  

 سنة    19أقل من   السرعة للاعبي كرة القدم

  جعفر أمينة  زمام عبد الرحمان  ،  معروف سعيد

 معهد التربية البدنية والرياضة جامعة الشلف  الجزائر 

 تاريخ استلام البحث 2025/5/11                 تاريخ نشر البحث 25/ 2025/8

 
 الملخص

إلى معرفة أثر طريقة التدريب المتقطع  المنظمة وفقا لمنطقة التدريب الخامسة في تطوير قابلية  هدفت الدراسة

( لاعب 36للاعبي كرة القدم ، قام الباحثون باستخدام المنهج التجريبي على عينة مكونة من )تكرار السرعة 

 . سنة 19من سريع غليزان أقل من 

اعتمد الباحثون على المنهج التجريبي في دراسته نظرا لطبيعة الدراسة وقسمت العينة إلى مجموعتين 

أسابيع  بعدها قام الباحث   9ت التدريبية  لمدة لاعبين   طبقت أجزاء الوحدا 10متجانستين كل مجموعة 

 بإجراء الاختبارات  البعدية على عينتي البحث  وأسفرت النتائج  على و جود فروق ذات دلالة إحصائية عند

ولصالح المجموعة التجريبية في  للنتائج ،أييوجدفرقمعنويبينالمتوسطات9الحرية  ودرجة 0.05لدلالة ى امستو

 .  (RSA) تكرار السرعة اختبارات قابلية

 كرة القدم (؛RSAالكلمات المفتاحية: التدريب المتقطع  ؛ منطقة التدريب الخامسة ؛ قابلية تكرار السرعة )
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Abstract 

The study aimed to determine the effect of an intermittent training method organized 

according to the fifth training zone on developing the speed repetition ability of 

soccer players. The researchers used an experimental approach on a sample of (36) 

players from the Rapid de Glizan team under 19 years of age. The researchers relied 

on the experimental approach in their study, given the nature of the study. The 

sample was divided into two homogeneous groups, each comprising 10 players. The 

training modules were applied for nine weeks. The researchers then conducted post-

tests on the two research samples. The results revealed statistically significant 

differences at the 0.05 significance level and 9 degrees of freedom, i.e., there was a 

significant difference between the mean scores in favor of the experimental group in 

the speed repeatability (RSA) tests. 
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